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Protokół nr III.2019 
III Sesji Rady Gminy Ręczno 

dnia 7 lutego 2019 r. 
RG.0002.1.2019 

rozpoczęcie godz. 10:00 
zakończenie godz. 11:55 

              Miejsce obrad – sala „Wspólny Dom”  w Ręcznie  
         Obecni radni                                                                    
 

1. Betka Włodzimierz    
2. Dembowski Adam             
3. Felecka -Tręda Mariola    
4. Filocha Jan              
5. Flasz Ewa       
6. Konarski Zdzisław    
7. Michalski Kazimierz             
8. Ociepa Jarosław             
9. Olszta Małgorzata    
10. Patura Jolanta     
11. Piętos Dominika     
12. Skrobek Marek     
13. Synderecka Agnieszka   
14. Świstak Robert     
15. Zawada Mirosław 

        
O godz. 10:00 Przewodniczący Mirosław Zawada otworzył III Sesję Rady Gminy 

Ręczno, powitał radnych i w ich imieniu osoby zaproszone na obrady: Wójta Gminy Piotra 
Łysonia, Zastępcę Wójta Marcina Kusa, Sekretarz Marię Lesiakowską, Skarbnik Bożenę 
Jarosińską, Radcę Prawnego Annę Nowak, Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej 
w Ręcznie Małgorzatę Woźnica, Kierownik GOPS Elżbietę Krawczyk, Przew. GKPiRPA 
Małgorzatę Żak, Insp. ds. rolnictwa i ochrony środowiska Dariusza Chablewskiego. 

Na podstawie listy obecności w obradach bierze udział 15 radnych, co stanowi 
kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał. Listy obecności radnych 
i gości stanowią pisemne  załączniki do protokołu. 
 

Ad pkt 2.  Wnioski do proponowanego porządku obrad. 
 

Radny Jan Filocha zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad pkt 9. Podjęcie uchwały 
w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2019 rok, ponieważ nie była omawiana na 
komisjach, nie było dyskusji, wzrasta zadłużenie w tej uchwale o 560 tys. zł. Zadłużenie 
w grudniu 2018 r. było 5 mln 600 tys. zł, zdjęliśmy na 5 mln 200 tys. zł. Po tej uchwale 
zadłużenie będzie 5 mln 700 tys. zł. Nie szuka się pieniędzy, tylko podejmuje się uchwałę 
o zaciągnięciu kredytu.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Zawada poinformował, że skarbnik na wszystkich 
komisjach Rady Gminy Ręczno, również na Komisji Budżetu i Infrastruktury, której radny Jan 
Filocha jest przewodniczącym, omawiała szczegółowo tą uchwałę i żadnych uwag nie było.  
 

Skarbnik Bożena Jarosińska 
W projekcie uchwały w sprawie zmiany budżetu nie mówimy o żadnym kredycie. Na tym 
porządku obrad nie podejmujemy żadnej uchwały w sprawie kredytu. Są tylko zmiany 
w budżecie, które były omawiane na wszystkich posiedzeniach komisji.  
 

Radny Jan Filocha 
Jest mowa w uchwale „deficyt budżetu wynosi 2 606 265,00 zł, który zostanie sfinansowany 
przychodami pochodzącymi z zaciągniętych kredytów i pożyczek w kwocie 2 606 265,00 zł”   
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Skarbnik Bożena Jarosińska 
Taka jest konstrukcja uchwały i tak musimy pokazywać, że dochody minus wydatki, to jest 
deficyt. Musi być zrównoważony budżet i zawsze to pokazuje się w uchwale. Nie mówimy tu 
o żadnym kredycie, mamy tylko dwie uchwały budżetowe: w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Ręczno na lata 2019-2028 i w sprawie zmiany budżetu Gminy 
Ręczno na 2019 rok. 
 

Radny Jan Filocha - Po tej uchwale dług będzie wynosił 5 mln 700 tys. zł, a był planowany 
na 5 mln 233 tys. zł, skąd ta podwyżka ? 
 

Skarbnik Bożena Jarosińska 
Planowana kwota długu na dzień zmian wynosi 5 245 938,68 zł, ale jest to planowana kwota 
długu. Na dzień dzisiejszy kwota długu u nas wynosi 2 639 673,68 zł, nie zaciągaliśmy w tym 
roku żadnej pożyczki, ani żadnego kredytu. Mamy tylko podpisaną umowę z Wojewódzkim 
Funduszem Ochrony Środowiska na pożyczkę na przydomowe oczyszczalnie ścieków, ale 
uchwałę w tej kwestii podejmowaliśmy w ubiegłym roku, a na tą chwilę nie podejmujemy 
żadnej uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu.  
 

Radny Jan Filocha, po wyjaśnieniach skarbnik gminy, wycofał wniosek o zdjęcie pkt 9 
z porządku obrad.  
 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Ręczno Jolanta Patura 
W porządku obrad pojawił się pkt 10 - w sprawie płatności pieniądzem elektronicznym, czy ta 
kwestia będzie wyjaśniona dzisiaj ? Mamy też projekt uchwały w pkt 10 dot. programu 
„Posiłek w szkole i w domu”. Rozumiem, że pani kierownik GOPS wyjaśni tę sprawę na 
bieżąco.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Ręczno przedstawił porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Wnioski do proponowanego porządku obrad. 
3. Wnioski do protokołu II sesji Rady Gminy Ręczno. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach między sesjami. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
6. Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Ręcznie na 2018 r. 
7. Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Ręczno na lata 2016-2018. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ręczno 

na lata 2019-2028. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2019 rok. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków, opłat oraz 

niepodatkowych należności budżetowych stanowiących dochody budżetu Gminy 
Ręczno za pomocą innego instrumentu płatniczego, na którym przechowywany jest 
pieniądz elektroniczny. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji 
społecznych z mieszkańcami Gminy Ręczno. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi, ustalenia stawki takiej opłaty oraz stawki za pojemnik. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi na nieruchomościach, na których znajdują się domki letniskowe lub 
innych nieruchomościach wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustanowienia wieloletniego 
programu osłonowego w zakresie zapewnienia posiłku osobom potrzebującym 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. 

15. Sprawy różne. 
16. Zamknięcie sesji. 
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Ad pkt 3.  Wnioski do protokołu II Sesji Rady Gminy Ręczno. 
 

Radni nie zgłosili wniosków do protokołu II Sesji Rady Gminy Ręczno. 
 
Ad pkt 4.  Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach między sesjami. 
 

Przewodniczący Mirosław Zawada przedstawił informacje o swoich działaniach między 
sesjami, informacja stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 
Ad pkt 5. Wójt Gminy Piotr Łysoń przedstawił sprawozdanie z ważniejszych działań, 
podejmowanych decyzji oraz wydanych zarządzeń w okresie miedzy sesjami - sprawozdanie 
stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 

Ad pkt 6. Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Ręcznie na 2018 r.  
 

Przewodnicząca GKRPA Małgorzata Żak przedstawiła sprawozdanie z realizacji uchwały 
w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
w Ręcznie na 2018 r. – sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 
Ad pkt 7. Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Ręczno na lata 2016-2018. 
 

Przewodnicząca GKRPA Małgorzata Żak przedstawiła sprawozdanie z realizacji uchwały 
w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Ręczno 
na lata 2016-2018.– sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 
Ad pkt 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ręczno na lata 2019-2028. 
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Ręczno na lata 2019-2028 
 

Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała Rady Gminy Ręczno w sprawie zmiany WPF Gminy Ręczno na lata 2019-2028 
oznaczona została nr  III.20.2019, uchwała stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 
Ad pkt 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2019 rok. 
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 
2019 rok 
 

Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr III.21.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 7 lutego 2019 r. w sprawie zmiany 
budżetu Gminy Ręczno na 2019 rok stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
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Ad pkt 10. Podjęcie uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków, opłat oraz 
niepodatkowych należności budżetowych stanowiących dochody budżetu Gminy Ręczno za 
pomocą innego instrumentu płatniczego, na którym przechowywany jest pieniądz 
elektroniczny. 
 

Skarbnik Bożena Jarosińska  
Jest taki program „Polska bezgotówkowa”, program upowszechniania płatności 
bezgotówkowych w jednostkach administracji publicznej. Bezpłatny program wprowadzany 
jest od kwietnia 2017 r., kończy się 31 marca 2019 r., potem będzie odpłatny. Podatnicy 
coraz częściej są zainteresowani płacić kartą płatniczą. W związku z tym przedstawiliśmy 
taki projekt uchwały, żeby nasi podatnicy mogli płacić kartą płatniczą u nas w kasie. 
 

Wiceprzewodnicząca Jolanta Patura – Rozumiem, że przystąpiliśmy do tego projektu 
„Polska bezgotówkowa” ?   
 

Skarbnik Bożena Jarosińska - Najpierw musimy mieć uchwałę rady gminy, następnie 
podpisujemy umowę, będzie to umowa do 31 sierpnia 2021 r., terminal będzie bezpłatny. 
Od 1 września 2021 r. będą jakieś opłaty. 
 

Wiceprzewodnicząca Jolanta Patura - Wszelkie procedury z wejściem w ten projekt 
zmieszczą się w terminie ? 
 

Skarbnik Bożena Jarosińska - Tak, po uchwale skontaktujemy się z firmą, która przyjedzie, 
obejrzy nasze pomieszczenia i zainstaluje. Myślę, że to pójdzie od 1 marca, już powinno być 
wprowadzone. 
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków, opłat 
oraz niepodatkowych należności budżetowych stanowiących dochody budżetu Gminy 
Ręczno za pomocą innego instrumentu płatniczego, na którym przechowywany jest pieniądz 
elektroniczny. 
 

Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr III.22.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 7 lutego 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 

[ W tym miejscu Przewodniczący M. Zawada ogłosił przerwę w obradach od godz. 10:46 do 
godz.11:15. ] 
 

Ad pkt 11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji 
społecznych z mieszkańcami Gminy Ręczno. 
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad i trybu 
przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami Gminy Ręczno. 
Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr III.23.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 7 lutego 2019 r. w sprawie konsultacji 
społecznych stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
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Ad pkt 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi, ustalenia stawki takiej opłaty oraz stawki za pojemnik. 
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia stawki takiej opłaty oraz stawki za 
pojemnik. 
 

Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 11 - Dembowski Adam; Filocha Jan; Flasz Ewa; Konarski Zdzisław; Ociepa Jarosław; 
Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; 
Świstak Robert; 
PRZECIW - 4 - Betka Włodzimierz; Felecka-Tręda Mariola; Michalski Kazimierz; Zawada 
Mirosław; 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr III.24.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 7 lutego 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 
Ad pkt 13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi na nieruchomościach, na których znajdują się domki letniskowe lub 
innych nieruchomościach wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. 
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi na nieruchomościach, na których znajdują się 
domki letniskowe lub innych nieruchomościach wykorzystywanych na cele rekreacyjno-
wypoczynkowe. 
 

Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr III.25.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 7 lutego 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 
Ad pkt 14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustanowienia wieloletniego 
programu osłonowego w zakresie zapewnienia posiłku osobom potrzebującym „Posiłek 
w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. 
 

Sekretarz Maria Lesiakowska 
W grudniu 2018 r. była podejmowana uchwała w sprawie ustanowienia wieloletniego 
programu osłonowego w zakresie zapewnienia posiłku osobom potrzebującym „Posiłek 
w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. Paragraf 4 tej uchwały stanowi, że uchwała wchodzi 
w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Łódzkiego. Po przesłaniu uchwały do służb prawnych wojewody okazało się, że uchwała ta 
nie jest aktem prawa miejscowego w rozumieniu art. 40 ustawy o samorządzie gminnym i nie 
podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Łódzkiego. Powyższa uchwała 
nie ma charakteru generalnego i nie zawiera norm, które wskazują adresatom sposób 
zachowania polegający np. na określeniu zakazów czy nakazów. Zatem nie można tej 
uchwały traktować jako aktu prawa miejscowego. W konsekwencji należy stwierdzić, że 
uchwała nie podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Łódzkiego, a tym 
samym nie może wejść w życie po upływie 14 dni od daty jej ogłoszenia w Dzienniku 
Urzędowym.  
Zakwestionowano zapis § 4, pismo w tej sprawie otrzymaliśmy 25 stycznia. Posiedzenia 
komisji odbywały się 24, 25 stycznia, ale 25 stycznia poczta do urzędu przychodzi 



6 
 

w godzinach południowych. W związku z powyższym nie mieliśmy możliwości, aby 
przedstawić tą sprawę na komisjach. Na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej informowałam, że 
taki projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr II.16.2018 z dnia 20 grudnia zostanie 
wprowadzony na najbliższej sesji.     
 

Głosowano w sprawie:  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustanowienia 
wieloletniego programu osłonowego w zakresie zapewnienia posiłku osobom potrzebującym 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023. 
 

Wynik głosowania: obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr III.26.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 7 lutego 2019 r. stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. 
 
Ad pkt 15. Sprawy różne. 
 

Radna Agnieszka Synderecka 
Droga w Będzynie, czy nie dałoby rady wygospodarować kilku wywrotek żwiru 
i oczyszczenia rowów, żeby naprawdę była przejezdna droga ? Jest katastrofa. 
 

Radny Jan Filocha 
Chciałem się odnieść do dnia 4 lutego, dotyczy odśnieżania. Czy to było tak dużo telefonów, 
z jakich miejscowości i ile kosztowało nas to odśnieżanie, czy to było konieczne ? Nie było 
dużo śniegu, już był ujeżdżony, później przyjechali na południe – to było zbyteczne. Proszę 
o wyliczenie, ile to kosztowało i kto sobie życzył odśnieżanie ?  
 

Wójt Piotr Łysoń 
Jeżeli chodzi o decyzje w urzędzie gminy, to ja podejmuję i nikt inny. Po to jestem wójtem 
i zostałem wybrany wójtem, żebym ja podejmował decyzje. Były telefony, uważałem że jest 
to konieczne, bo obecnie śnieg na polach leży, ale drogi są czarne. 
 

Radny Jan Filocha - Ile to kosztowało ? Byłbym za tym, żeby tak hojnie był wożony grys, jak 
to odśnieżanie jest hojnie robione.  
 

Radny Włodzimierz Betka 
Co z tą wiatą na nowym przystanku w Stobnicy, czy będzie w tym roku ? 
 

Wiceprzewodnicząca Jolanta Patura  
Przepraszam Państwa za nasze ewentualne pytania, ale w radzie jest obecnie gro osób 
nowych, które po prostu nie są zorientowane. Jak się okazuje to i byli radni też nie do końca 
są zorientowani. Jeżeli będą padać pytania trywialne bądź mało ważne, to proszę na 
przyszłość o wybaczenie.  
Podjęliśmy decyzję o podniesieniu stawki za odbiór odpadów, ale jednocześnie chcemy 
zobowiązać urząd gminy do tego, aby przeanalizował jeszcze raz deklaracje mieszkańców 
indywidualnych, domów letniskowych, firm i sklepów, bo już pierwsze kroki zostały 
poczynione. Podjęcie radykalniejszych kroków w kwestii ściągania zadłużenia. Opcji jest 
dużo, można wybrać, w związku z tym ta odpłatność na pewno się zwiększy, a zmniejszy się 
nasz dług. Podniesieniem stawki ukaraliśmy tych, którzy płacą za śmieci. Rozumiemy, że to 
jest konieczne, że są takie wymogi, ale ci którzy płacą będą płacić, a ci którzy nie  płacą nie 
będą płacić. Jeżeli nie będzie nacisku z naszej strony, to psychika człowieka jest taka, że jak 
nie czepiają się mnie, to nie płacę.   
Zgodnie z ustaleniami na komisjach, w czerwcu poprosimy o sprawozdanie z podjętych 
kroków.  
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Złożyłam wniosek na dziennik korespondencyjny urzędu gminy. Czy chodnik przy 
ul. Głównej w Ręcznie został już oddany do użytku ? Czy jest jakiś okres gwarancyjny, jeżeli 
chodzi o wykonanie tej inwestycji ? 
 
Zastępca Wójta Marcin Kusa 
Była to inwestycja wspólna powiatu i gminy. Tą kwestię zawartą w piśmie przekażemy 
według właściwości do zarządcy drogi, czyli do Starostwa Powiatowego w Piotrkowie Tryb. 
Jeżeli chodzi o wykonanie tego zjazdu, nie pamiętam ile jest okres gwarancji. Podejrzewam, 
że trzy albo więcej lat. Inwestycje wykonywał Zarząd Dróg Powiatowych, przy naszym 
dofinansowaniu 50/50.  
Prześlemy pismo do ZDP. Wiem, że będzie powołana komisja bezpieczeństwa na drogach 
powiatowych, przyjedzie, sprawdzimy, przebudują bądź nie. 
 
Wiceprzewodnicząca Jolanta Patura  
W piśmie złożonym na dziennik wnioskowałam o przeprowadzenie prac modernizacyjnych 
na skrzyżowaniu ulic Głównej i Mokrej w Ręcznie tj. obok Dino. Chodziło mi głównie 
o obniżenie wysokości chodnika przy ul. Mokrej, ta aby powstał ciąg komunikacyjny wzdłuż 
ulicy Głównej. Idziemy od strony Łęk, łagodnie schodzimy do ul. Mokrej. Po drugiej stronie 
ul. Mokrej napotykamy barierę chodnikową, krawężnikową i to wysoką. Jest to bariera dla 
osób pieszych, starszych, dzieci. O wózku inwalidzkim już nie wspomnę, bo nie podjedzie. 
Mamy z wózkami dziecięcymi będą też miały kłopot. Ktoś nie pomyślał, że to jest główny 
ciąg komunikacyjny, a nie ul. Mokra (ul. Mokra tylko dochodzi do niej). O stworzeniu 
bezpiecznego przejścia dla pieszych, czy to będą pasy na jezdni ul. Mokrej, czy jakieś 
oznakowanie ostrzegawcze. Chyba każdy kierowca wie, że przed skrzyżowaniem trzeba 
zwolnić, ale dobrze wiemy, że jeżeli kierowca nie ma konkretnego ostrzeżenia, to pojedzie 
sobie. I tak się dzieje na tym skrzyżowaniu. Ostro wjeżdżamy do Dino, ostro wyjeżdżamy 
z Dino, już było kilka zdarzeń komunikacyjnych.  
Wnioskuję, aby powstały tam pasy i znaki ostrzegawcze „Uwaga pieszy”, wtedy będzie to 
bezpieczniejsze. Wiem, że jest to inwestycja razem z powiatem, a więc my też mamy w tej 
kwestii głos. Bardzo proszę o jakieś spowodowanie tych kroków, aby to miejsce było 
przyjazne dla mieszkańców, bo chodnik arteria piękna, ale niestety niedogodna dla 
mieszkańców.  
Odnośnie chodnika - moje zdziwienie było dosyć duże, że wykonawca tej inwestycji jakoś 
wybiórczo działał. Przy niektórych posesjach wzdłuż kostka jest cięta do podmurówki płotu, 
nawet do 15 stopni przy wierzchołku, przy drugiej posesji na całą kostkę są puste miejsca, za 
chwilę będzie tam rósł chwast. Proszę to sprawdzić na początku ulicy Głównej, od lasu. Tam 
jest taka druga posesja, która ma od furtki kawałeczek płytki, później przerwa i znowu do 
końca kawałeczek pytki położone. Jeżeli jest gwarancja, to wydaje mi się, że powinniśmy to 
sprawdzić i niech uczciwie wykonawca to wykonuje, bo przecież bierze za to pieniążki.  
 

Radny Robert Świstak - Tablice ogłoszeniowe na wsiach zostały zamienione na większe, czy 
te mniejsze mogłyby być troszkę dołożone w niektórych miejscach ?  
 

Zastępca Wójta Marcin Kusa 
Stare tablice mniejszych rozmiarów są złożone, wymagają renowacji, odmalowania i będą 
wstawione w tych miejscach, w których będą potrzebne. Skontaktujemy się z radnymi, 
z sołtysami i ustalimy miejsca, aby tam zamontować już odświeżone tablice, w tym roku.   
 

Radny Jan Filocha - Chciałem dopytać o cenę świetlicy na Kolonii Ręczno, jaka była 
w ubiegłym roku cena za wypożyczenie świetlicy ?  
 

Sekretarz Maria Lesiakowska - Na najbliższą komisję udzielimy odpowiedzi. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Zawada przypomniał radnym, że byli ostatnio na 
szkoleniu i pewnie wszyscy wiedzą, że wszystkie wnioski składamy na piśmie na dziennik 
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w urzędzie gminy. Później wnioski kierowane są do rady gminy, następnie do wójta. Na sesji 
rady gminy zadajemy pytania. 
 

Radny Jan Filocha 
1. Dotyczy świetlicy w Kolonii Ręczno, był organizowany sylwester, szambo było 

opróżniane trzy razy, cena za jedną beczkę 60 zł, trzy razy opróżniane to jest 180 zł, 
podobno cena świetlicy to 200 zł. To tylko mielibyśmy 20 zł za wynajem świetlicy ? 

2. Jaka jest pobierana opłata za „Wspólny Dom” ? Też była w styczniu na tej sali 
impreza dochodowa na 50 par i jaka jest pobierana opłata za wynajem ? 

 

Radny Adam Dembowski 
Czy są podejmowane jakieś kroki w sprawie ściągalności opłat za śmieci ?  
 

Inspektor ds. rolnictwa i ochrony środowiska Dariusz Chablewski 
Oczywiście takie kroki podjęliśmy od razu  po komisjach, część wezwań jest już 
przygotowana do wysłania w teren, sprawdzamy wiarygodność danych zawartych 
w deklaracjach, m.in. we współdziałaniu z niektórymi radnymi i sołtysami. 
 

Radny Adam Dembowski 
Czy w sprawach dłużników, od których nie można ściągnąć długu jest jakaś sprawa 
założona, czy jest jakieś postępowanie komornicze, czy gmina chce dobrowolnie, ugodowo 
z tymi dłużnikami sprawę załatwić ? 
 

Insp. Dariusz Chablewski 
W ubiegłym roku było 21 tytułów wykonawczych, szykują się następne, na bieżąco wysyłamy 
upomnienia. Te osoby są urzędowo „nękane” odnośnie opłaty. 
 

Radca Prawny Anna Nowak 
Jeżeli są zaległości, to wójt wydaje decyzję administracyjną określającą wysokość tej opłaty. 
Jeżeli osoba nie płaci wystawia się upomnienie, wystawia się po upomnieniu tytuł, a tytuł 
kierujemy do urzędu skarbowego. Taka jest procedura prawna ściągania zaległości z tytułu 
opłat za śmieci, bo są to zaległości ściągane tak jak podatki. To nie są sprawy cywilno-
prawne, że do sądu i komornik sądowy, tylko idzie drogą administracyjną.   
 

Radny Jarosław Ociepa 
Czy można poprawić jakoś bezpieczeństwo drogi od Paskrzyna do Łęgu Ręczyńskiego 
(Placówki), jakieś oświetlenie czy coś w tym stylu ? 
 

Radny Jan Filocha 
Pyt. do kierownik GOPS – Zgłaszałem problem 25 stycznia, do chorej osoby poruszającej się 
o kulach, ma problemy. Do 3 lutego nie było żadnego pracownika socjalnego z GOPS-u ? 
Ta osoba porusza się o kulach, jest niesprawna, nie ma kto zakupów zrobić. 
 

Kierownik GOPS Elżbieta Krawczyk 
Wniosek słowny radnego został przyjęty. Z uwagi na problemy kadrowe wynikające 
z absencji pracowników - tej chwili to się już unormowało, pracownice pojadą w teren i na 
pewno tą sprawę sprawdzą na miejscu.  
 

Radny Marek Skrobek 
1. Na stadionie nie ma tzw. przyłącza, to przyłącze ma być podobno robione. Czy 

wykonanie przyłącza było wliczone w koszty budowy stadionu, czy musimy zapłacić 
sami za jego wykonanie ? 

2. Gdyby się okazało, że teraz trzeba przekopać przez całe boisko, żeby poprowadzić 
kabel, gdyby nie było innej możliwości, to co – byłoby tak robione ?  

3. Będziemy musieli za to przyłącze zapłacić, bo nie było to ujęte w inwestycji ? 
4. Kiedy obiekt sportowy zostanie fizycznie oddany do użytku dla mieszkańców ? 
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Zastępca Wójta Marcin Kusa 
1. Na wykonanie przyłącza do naszego obiektu sportowego w Ręcznie umowa jest 

podpisana z PGE. Niebawem to przyłącze będzie wykonane. Sprawa się przedstawia 
następująco: PGE wykonuje do granicy działki skrzynkę energetyczną, my 
podłączamy się do przygotowanej przez PGE skrzynki energetycznej. Jeżeli chodzi o 
samo zejście ze słupa i przygotowanie tego, to nie było to w inwestycji ujęte, 
wykonawca nie miał za to płacone, bo to stoi po stronie Gminy Ręczno i PGE. Na 
dzień dzisiejszy jest wykonane całe przyłącze, które zostało sprawdzone (z 
agregatu). To jest oświetlenie boiska do gier małych i dwa kontenery, które są 
zapleczem sanitarno-szatniowym. To wszystko funkcjonuje, mamy zostawioną pętlę 
przewodu energetycznego, który podłączymy do tej skrzynki, którą wykona PGE. Na 
dzień dzisiejszy ten obiekt nie jest oddany do użytkowania i ta energia nie jest nam 
potrzebna. Prawdopodobnie w marcu będzie to już wykonane i podłączone do sieci 
publicznej. Jeżeli chodzi o przeprowadzenie całej inwestycji, ani wykonawca, ani 
podwykonawca nie zgłaszał, że jest potrzebna energia elektryczna. Wykorzystywał 
agregat, a praktycznie większość prac było wykonywanych koparkami czy innym 
sprzętem, który nie wymagał energii elektrycznej.  

2. Całe przyłącza energetyczne są schowane pod ziemią,  nie wchodzimy w żadną płytę 
boiska, w żadną kostkę. Przyłącze jest z tyłu za budynkami gospodarczymi i tam 
będzie wykonane.  Przygotowane jest bezpośrednio do podłączenia do skrzynki 
energetycznej, nie wchodzimy w żadną infrastrukturę. 

3. My płacimy za moc przyłączeniową do PGE, jest np. 15 kW x stawka, płacimy po 
wykonaniu tego zejścia do skrzynki energetycznej. Taka jest procedura, czy to będzie 
nowy dom, nowy obiekt, czy to będzie inna inwestycja. PGE nie podpisuje umowy 
z firmą Gardenia, nie podpisuje z jakimś podwykonawcą, tylko podpisuje umowę 
z Gminą Ręczno, z właścicielem obiektu.   

4. Mamy już odbiór Sanepidu, mamy odbiór strażaka, złożyliśmy w tamtym tygodniu 
całą dokumentację do nadzoru budowlanego. Czekamy na przyjazd nadzoru 
budowlanego, który zweryfikuje, stwierdzi i określi decyzją na użytkowanie tego 
obiektu. Myślę, że to nastąpi na przełomie lutego i marca.  

 

Radny Adam Dembowski 
Jak jest z tymi szambami ? Pracownik, który zajmuje się wywozem ścieków, jak on nalicza, 
czy bierze od m3, czy od beczki ? Za pół beczki, czy za całą beczkę ścieków bierze taką 
samą cenę od osoby prywatnej ? 
 

Zastępca Wójta Marcin Kusa 
Jeżeli chodzi o odbiór ścieków od osób indywidualnych mamy dwie firmy, które mają wydane 
decyzje na prowadzenie tego typu działalności na terenie naszej gminy. Mamy uchwałę rady 
gminy, która określa stawkę za wywóz nieczystości ciekłych, drugą uchwałę która określa 
stawkę ścieków dowożonych do naszej oczyszczalni ścieków, a my jako gmina w myśl 
ustawy zajmujemy się tylko i wyłącznie ewidencją tych osób, od których są wypompowane te 
nieczystości ciekłe. Raz na kwartał taki przedsiębiorca musi złożyć nam sprawozdanie 
z imiennym wykazem, jaką liczbę m3 odebrał od mieszkańca i zrzucił do naszej oczyszczalni 
ścieków. Na podstawie tego wykazu płaci gminie pieniążki. Górna stawka opłat ponoszonych 
przez właścicieli nieruchomości za opróżnienie zbiorników bezodpływowych to 12 zł 
z groszami. Sprecyzujemy i odpowiemy na komisjach bądź na następnej sesji. 
 

Wiceprzewodnicząca Jolanta Patura  
1. Czy oddanie stadionu ma odbyć się na przełomie lutego i marca ? 
2. Czy wtedy uznamy, że ten obiekt jest w pełni wykonany, bez usterek ? Odbieramy 

obiekt i usterki, jakie w tym momencie są, są również odbierane.  
3. Jeżeli obiekt będzie zatwierdzany na przełomie lutego i marca, to te usterki też nie 

będą zbytnio widoczne (wgłębienia w bieżni, krawężniki).   
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Zastępca Wójta Marcin Kusa 
1. Ma być decyzja na użytkowanie obiektu. To takie pozwolenie administracyjne, że 

wszystko jest zgodnie z prawem budowlanym, z ppoż., z Sanepidem (kontenery). 
Nadzór budowlany wydaje taką decyzję, która pozwala na bezpieczne korzystanie z 
tego obiektu.   

2. Tak, będzie odebrane z usterkami. Usterki nie mają znaczenia na sprawne 
funkcjonowanie tego obiektu, tak jest napisane w protokole. Każdy organ, który 
przyjeżdża do nas na kontrole, o tym doskonale wie. To są takie małe, kosmetyczne 
rzeczy, na które już warunki pogodowe nie pozwalały, firma nie uzupełniła tego. 

3. Wszystko jest zapisane w protokole odbioru naszego obiektu. Firma będzie miała 
czas, jeżeli warunki pogodowe tylko pozwolą i uzupełni to.  

 

Radna Małgorzata Olszta  
Promocja naszej gminy, chodzi o stronę internetową. Np. mamy Stowarzyszenie Rozwoju 
Gminy Ręczno, ostatnie sprawozdanie z działalności rok 2014. Czy można na ten temat 
jakąś informację uzyskać, bo wiem że działa to stowarzyszenie ?  
 

Wójt Piotr Łysoń - Chętnie byśmy umieścili sprawozdanie, gdyby nam stowarzyszenie 
przekazało takie sprawozdanie.  
 

Wiceprzewodnicząca Jolanta Patura  
Wydaje mi się, że jeżeli ktoś jest odpowiedzialny za prowadzenie tej strony internetowej to 
w jego gestii leży, żeby pozyskiwał te informacje. Poruszałam tę sprawę na komisji, 
w międzyczasie dowiedziałam się, iż informacje ze Szkoły Podstawowej w Ręcznie miały być 
pobierane bezpośrednio ze strony szkoły. Taka była umowa między szkołą a urzędem. 
Weszłam wczoraj na stronę internetową szkoły i wszelkie wiadomości są na bieżąco, 
natomiast na stronie gminy nie ma. Ostatni wpis „Wieczór  kolędowy” bardzo piękny, tekst 
piękny i od razu galeria zdjęć. Nie trzeba szukać gdzieś po galeriach, tak to powinno 
wyglądać. Ale jeżeli mieszkaniec chce dowiedzieć się czegokolwiek o gminie, to on powinien 
mieć podane te wiadomości, informacje przejrzyście. Część zakładek tam jest pusta. Nie 
wiem, czy one muszą być na tych stronach, czy nie. Ta strona internetowa powinna być 
bardziej przyjazna dla mieszkańca. Jeżeli chodzi o informacje - jeden telefon do 
stowarzyszenia i proszę o informacje. A mieszkańcy naprawdę czytają, szukają, chcą się 
dowiedzieć jak najwięcej o tym, jak funkcjonujemy.    
 
Radna Małgorzata Olszta - Żeby nie być gołosłowną, mamy np. „Zasady odbioru odpadów, 
wnoszenia opłat za wywóz oraz zasady segregacji odpadów”, a potem nic. 
 
Sekretarz Maria Lesiakowska 
Najbliższe sprawozdanie p. Darek Chablewski umieści do 30 marca. Nawiąże do wypowiedzi 
pani wiceprzewodniczącej – Gdyby w urzędzie było zatrudnionych co najmniej jeszcze z 5-6 
pracowników, myślę że wszystko funkcjonowałoby jak w zegarku. Pracownicy i tak, na miarę 
swoich możliwości, starają się wykonywać swoje zadania bardzo skrupulatnie. Pani, która 
zajmuje się promocją, oprócz promocji ma kadry, ma pozyskiwanie środków zewnętrznych. 
Być może są jakieś uchybienia, ale one są bardzo szybciutko uzupełniane. No niestety, 
czasami właśnie z braku czasu, nie ma go tyle, żeby zająć się tylko i wyłącznie jednym 
działem typu promocja. Stąd te może drobne nieprawidłowości jakie występują, ale to jest na 
bieżąco uzupełniane. Dziękujemy za zgłaszane uwagi, bo to jest rzeczywiście bardzo 
pomocne w naszej pracy.   
 
Radny Jan Filocha 
Obiecano nam na sesjach, że szkoła w Stobnicy będzie wygaszana, nauczyciele będą 
przenoszeni do Ręczna. A tu jest zatrudnionych dwóch nowych nauczycieli w Ręcznie. Jak 
możemy być wiarygodni wobec pracowników ? Musimy inne decyzje podejmować, składać 
wnioski o likwidację, jak nie wygaszamy szkoły.   
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Wójt Piotr Łysoń 
Jeżeli chodzi o kwestie kadrowe, to na następnych komisjach będzie Pani Zofia Karlińska 
i wytłumaczy, dlaczego o tej porze nie można za bardzo przeprowadzać ruchów kadrowych, 
bo się doskonale zna na prawie oświatowym.  
Jeżeli chodzi o likwidację szkół, jeżeli dzieci nie będzie, to wiadomo że będzie to zmierzało 
w tym kierunku. To jest chyba najgorsza rzecz, która może się przytrafić. Mnie już raz się 
przytrafiła i życzyłbym, żeby przy takiej okazji na zebranie z mieszkańcami przyjechali 
Państwo radni. 
 

Radny Włodzimierz Betka 
Pierwsze słyszę, żeby na komisjach było mówione o wygaszaniu szkoły w Stobnicy, czy 
likwidacji. Panie radny Filocha, wy już macie prawie wszystko, jeszcze salę ubogacić 
i koniec. A u nas jeszcze są drogi niedokończone, jeszcze niezrobionych jest bardzo dużo 
rzeczy w naszej miejscowości w Stobnicy. Nie można w ten sposób od razu się czepiać 
szkoły. My nie mamy remizy, tak jak wy macie. Tylko zostaje jedynie nam szkoła. Czemu od 
razu zamykać szkołę ? 
 
Radna Dominika Piętos – Bo nie ma dzieci. 
  
Radny Włodzimierz Betka – Ale będą w przyszłości ! 
 

Radna Ewa Flasz 
Przecież to nie chodzi o to, że my likwidujemy szkołę czy wygaszamy. Chodzi o to, że nie ma 
dzieci. Przecież to łatwo sprawdzić, ile dzieci będzie teraz do pierwszej klasy, bo 
w najlepszym wypadku dwoje, prawdopodobnie jedno. 
 

Przewodniczący Mirosław Zawada  
Troje dzieci dotyczy roku 2020/2021, a teraz w pierwszej klasie w Stobnicy będzie 8 dzieci. 
Taką mam najnowszą informację od pani dyrektor.  
 
Ad pkt 16. W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 11:55 Przewodniczący 
Mirosław Zawada zakończył obrady stwierdzeniem, że zamyka III Sesję Rady Gminy Ręczno 
w dniu 7 lutego 2019 r. 
 
 

Protokołowała                       Przewodniczący Rady  
         
Barbara Stępień               Mirosław Zawada  


